



HOUSE OF COMMONS
CHAMBRE DES COMMUNES
CANADA

RESPONSE TO PETITION

Prepare in English and French marking 'Original Text' or 'Translation'

PETITION No.: 421-01529

BY: MS. MAY (SAANICH-GULF ISLANDS)

DATE: JUNE 15, 2017

PRINT NAME OF SIGNATORY: THE HONOURABLE LAWRENCE MACAULAY, PC, MP

Response by the Minister of Agriculture and Agri-Food

SIGNATURE

Minister or Parliamentary Secretary

SUBJECT

International development and aid

ORIGINAL TEXT

REPLY

The Government of Canada recognizes the importance of agriculture and nutrition for developing countries. Given that, as the World Bank reports, 80% of the world's poor live in rural areas and work mainly in farming, the Government agrees that agriculture merits particular attention to respond to global poverty and hunger.

In June, 2017 Canada launched a new international assistance policy. This initiative seeks to address the root causes of poverty and protect and promote the human rights of all vulnerable groups, with a particular focus on women and girls. Correspondingly, Canada supports development programs and initiatives that improve the ability of smallholder farmers to sustainably increase their production.

This new international assistance policy builds on past work that supports agriculture and responds to food insecurity. As detailed in *Statistical Report on International Assistance – Fiscal Year 2015-16*, during that year Canada invested \$355.4 million into developing countries' agriculture and agro-industries, and \$288.4 million into food aid and nutrition programming.

Canada's domestic agricultural policies are focused on increasing the productivity and competitiveness of the Canadian agricultural and agri-food sectors; they are not designed to influence production decisions in developing countries. Similarly, Canada does not have any development policies that guide investments of Official Development Assistance to support agrofuels.

Canada will continue to work with other countries, stakeholders, and international organizations to help achieve the United Nations Agenda 2030 for Sustainable Development, and the Sustainable Development Goals. Among other considerations, we are mindful of the analysis by the Food and Agriculture Organization of the United Nations, which has reported that a wide variety of actions should be considered to enable farmers to earn better incomes and escape poverty and hunger, while ensuring the environmental sustainability of agricultural production.



CHAMBRE DES COMMUNES
HOUSE OF COMMONS
CANADA

RÉPONSE À LA PÉTITION

Préparer en anglais et en français en indiquant 'Texte original' ou 'Traduction'

N^o DE LA PÉTITION : **421-01529**

DE : **MME MAY (SAANICH-GULF ISLANDS)**

DATE : **LE 15 JUIN 2017**

INSCRIRE LE NOM DU SIGNATAIRE : **L'HONORABLE LAWRENCE MACAULAY, C.P., DÉPUTÉ**

Réponse du ministre de l'Agriculture et de l'Agroalimentaire

SIGNATURE

Ministre ou secrétaire parlementaire

OBJET

L'aide au développement international

TRADUCTION

RÉPONSE

Le gouvernement du Canada reconnaît l'importance de l'agriculture et de la nutrition pour les pays en développement. Selon la Banque mondiale, 80 % des pauvres dans le monde vivent en région rurale et travaillent principalement dans le secteur agricole. Par conséquent, le gouvernement est d'avis qu'il faut prêter une attention particulière à l'agriculture pour lutter contre la pauvreté et la faim dans le monde.

En juin 2017, le Canada a lancé une nouvelle politique en matière d'aide internationale afin de s'attaquer aux causes fondamentales de la pauvreté et de protéger et de promouvoir les droits de la personne pour tous les groupes vulnérables, plus particulièrement les filles et les femmes. De ce fait, le Canada appuie les programmes et les initiatives de développement qui améliorent la capacité des petits agriculteurs d'accroître leur production de façon durable.

Cette nouvelle politique en matière d'aide internationale fait fond sur de précédents travaux qui permettent d'appuyer l'agriculture et de lutter contre l'insécurité alimentaire. Comme l'indique en détail le *Rapport statistique sur l'aide internationale 2015-2016*, au cours de l'année en question, le Canada a investi 355,4 millions de dollars dans l'agriculture et les agro-industries des pays en développement et 288,4 millions de dollars dans les programmes sur l'aide alimentaire et la nutrition.

Les politiques agricoles nationales du Canada sont axées sur l'augmentation de la productivité et de la compétitivité du secteur de l'agriculture et de l'agroalimentaire; elles ne visent pas à influencer sur les décisions touchant la production dans les pays en développement. De même, le Canada n'a pas de politiques en matière de développement qui guident les investissements de l'aide publique au développement liés aux agrocarburants.

.../2

Le Canada continuera de travailler avec d'autres pays, des intervenants et des organisations internationales afin de réaliser le Programme de développement durable à l'horizon 2030 et les Objectifs de développement durable. Entre autres considérations, nous sommes conscients de l'analyse effectuée par l'Organisation des Nations Unies pour l'alimentation et l'agriculture, selon laquelle un large éventail de mesures devraient être envisagées pour aider les agriculteurs à accroître leurs revenus et échapper à la pauvreté et à la faim tout en assurant la durabilité environnementale de la production agricole.